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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har  i skrivelse af 11. januar 
2006 udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål 31 i forbindelse med udvalgets 
behandling af lovforslag L 62 (forslag til ændring af lov om jordbrugets anvendelse af 
gødning og om plantedække):

Spørgsmål 31:

”Hvordan vil ministeren sikre en nyttiggørelse af askefraktionen på længere sigt?”

Svar:

Det er vigtigt at kunne sikre udnyttelse af askens næringsstoffer på en miljømæssig hen-
sigtsmæssig måde. Danmarks JordbrugsForskning er i gang med en nærmere analyse af
mulighederne for at udnytte næringsstofferne i asken direkte i jordbruget.

Et gødningsfirma har oplyst, at en behandling af asken med henblik på at kunne opnå en 
udnyttelse, forventes at ville kunne føre til en udnyttelse, som ligger på højde med næ-
ringsstofudnyttelsen i handelsgødning. Lige som for en række andre nye teknologiers 
vedkommende kan vi fremme mulighederne for, at der i praksis bliver et grundlag for 
indsamling af erfaringer til brug for udviklingsarbejdet. 

Ud over den kontrol, der er en konsekvens af Miljøministeriets regler om affaldsfor-
brænding og anvendelsesmuligheder for forskellige asketyper, vil forbrændingsanlæg, 
der afbrænder husdyrgødning, skulle registreres i Plantedirektoratet. Plantedirektoratet 
vil følge udviklingen nøje.
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